
Brancheudvalgsmøde El & VVS
fr 10 november 2023, 09:00 - 14:00

Grønlands Erhverv

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Jens Peter Pars, John Rør Nielsen, Lars Løvendahl, Kitdlak Knudsen

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden
Dagordnen godkendt

Lars Løvendahl

2. Opfølgning på referat
Grøn omstilling - afventer rapport - skal der gøres noget inden vi får rapporten?

Priser på Brandanlægskurser:

Grundlæggende enkelt brandanlæg

4 kurser à 4 dage pris 134 kr./dag

Videregående ABA og andre integrerede brandanlæg

4 kurser à 5 dage pris 134 kr./dag

Samlet pris for kurserne 4.824 kr.

Rejse og ophold burde kunne dækkes af AMA midlerne, alternativ kan vi få en instruktør herop, hvis vi har
udstyret her i landet?

JPP kontakter Jan Baggi. A-Prøven + leverandøraftale - 60.000-70.000 kr. pr. firma. Cirkulære nr. 3 fra 1994.

Vi bør få selvstyret til fastsætte regler for kravene til entreprenører.

BR 06/ BR 18 (Sermersooq kræver BR 18 Dansk BR)

Vi afventer det nye bygningsreglement. inden der etableres kurser. 

 Referat_Brancheudvalgsmøde i El & VVS_270423.pdf

3. Status på autorisationsordning
KLK skriver til departementet om de vil eller ikke vil.

4. Stillingtagen til arbejdsmiljøfag
KLK tager kontakt til Jern og metalskolen om at få etableret et stærkstrømskursus.

Vi henter instruktør fra DK.

KLK prøver at tage kontakt til El-myndigheden om hvem der har lavet reglementet.

De to bekendtgørelser sættes i kraft uanset om selvstyret giver penge til ínstruktøruddannelserne.
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5. Opfølgning på sidste møde med KTI
Status elektriker uddannelsens nye struktur

VVS - montør uddannelsen

KTI skal se på om elektrikerlærlingene er klar til at komme til Danmark.

Skolen i Viborg og KTI skal sikre en god overgang fra den ene skole til den anden.

En model kunne være at en lære fra Viborg kommer til Grønland en 2-3 uger før eleverne skal til Danmark.

Vi skal have teamaftale møde med KTI om opfølgning fra sidste møde og om god overgang fra Grønland til
Danmark for elektrikerlærlingene

6. AB 18, ABR 18, ABT 18
Der er ikke sket så meget mere siden sidst. der skal tages kontakt til det politiske niveau for få
tilkendegivelse.

Spørge dansk industri om der kommet opfølgning på AB 18.

7. Valg til brancheudvalgene 2024
Hvem genopstiller?

Lars Løvendahl, Jens Peter Pars og Kitdlak KLK spørger John om han genopstiller. KLK spørger Per Holm
om han vil stille op.

8. Orientering fra medlemmerne
Qeqqata - Lars:

Det går fint med arbejderne i Sisimiut, det kan være at de små ikke har så meget.

Uddannelsesniveauet er ikke så godt. Der mangler kvalitet i uddannelserne. Der er udfordringer med niveauet
på faglærerne.

Det er det samme i Danmark hvor niveauet falder.

Sermersooq - Kitdlak

Der er ikke noget.

Vi har fået lærlinge ansøgninger fra Filipinere både her fra og fra Filipinien.

Avannaata -  Jens Peter:

Forebyggelse - unge der ikke kommer videre - udgifterne eksplodere mere end indtægterne.

Der er for mange der bliver anbragt uden for hjemmet.

De skal fanges i folkeskolen.

9. Orientering fra sekretariatet
Overenskomstforhandlinger med FF

AMR

Bestyrelsesmøde

Overenskomstforhandlinger med Finansforbundet..

10. Næste møde (årshjul)
Primo marts konstituering. KLK laver mødeindkaldelse.
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møde med KTI opfølgning medio januar. Snakker med Finn Ommestup

11. Eventuelt
Ingen ting
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